
 
 
 
SK 0052/7/2007 
                                           Protokół Nr VII/2007  
                                    z Sesji Rady Gminy Stare Pole 
                                       z dnia 26 czerwca 2007 r.  
 
 AD.1.                                                                                       
 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad.  
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
      - Przewodniczącego Rady Gminy 
      - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
      - Przewodniczącego Komisji Oświaty  
      - Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
      - Radnych  
      - Wójta Gminy  
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Wystąpienia sołtysów.  
7. Wystąpienie kierownika Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Starym Polu. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy. 

 10.Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin Powiatu 
Malborskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin  
Powiatu Malborskiego. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stare Pole do Lokalnej Grupy 
Działania. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji 
podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych, sposobu jej rozliczania oraz 
sposobu kontroli wykonania zleconego zadania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2007 r. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare Pole. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Gminnej Biblioteki Publicznej w Starym Polu 

oraz nadania jej statutu. 
17.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
18. Komunikaty.  
19. Zatwierdzenie protokółu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
20. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  
 
AD.2. 
                                                       
     O godz. 15:00 Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął VII – Sesje Rady Gminy – witając 
wszystkich radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności radnych biorących 
udział w Sesji stwierdził, Ŝe jest ona prawomocna do podejmowania uchwał.  
 
 
                            Stan radnych –  15 
                            Obecnych      -   15 
                            Nieobecnych -     0  



 
AD.3.  
 
Na sekretarza obrad wybrano Panią Beatę Grzesik - za jej kandydaturą głosowało 15 radnych. 
 
W tym punkcie głos zabrał radny Pan Kazimierz Lipiec – który złoŜył  wniosek –o zdjęcie z 
dzisiejszego porządku obrad pkt. 16 w brzmieniu „ podjęcie uchwały w sprawie utworzenia 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Starym Polu oraz nadania jej statutu „ . Poinformował ,Ŝe  
po kontroli przeprowadzonej przez  Regionalna Izbę Obrachunkową  znalazł się zapis w 
zaleceniach pokontrolnych  „ Rada Gminy nie powołała Gminnej Biblioteki Publicznej „ . 
Teraz Wójt przedkłada projekt aby powołać samodzielna jednostkę, zatrudnić dyrektora.  
W dniu kiedy było posiedzenie Komisji Rewizyjnej przeprowadziłem rozmowę telefoniczna z 
przedstawicielem Regionalnej Izby Obrachunkowej , która stwierdziła, Ŝe naleŜy zmienić 
statut Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i biblioteka będzie funkcjonowała jak do tej pory. 
  
Wójt Gminy  – poinformował, Ŝe musi zrealizować zalecenia pokontrolne w terminie do 7 
czerwca br.  PrzedłoŜony projekt uchwały wejdzie w Ŝycie 1 stycznia 2008 r. Ponadto 
odczytał wyrok NSA oddział Gdańsk, z którego wynika, Ŝe ustawa o samorządzie gminnym 
zobowiązuje Gminę do prowadzenia Biblioteki Publicznej.  
Wójt podkreślił, Ŝe podjęcie uchwały do niczego nas nie zobowiązuje. 
 
Kazimierz  Lipiec – uwaŜa, Ŝe naleŜy przedłoŜyć dzisiaj podjęcie tej uchwały i zwrócić się do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykładnię spornej kwestii. 
 
Przewodniczący Rady – zauwaŜył, ze materiał był przedstawiony na posiedzeniach Komisji i   
                                       nie było uwag. 
 
ElŜbieta  Kołodziej – zauwaŜyła, Ŝe pracownicy urzędu  nie przedstawili wszystkich 
materiałów.  
 
Wobec zgłoszonego wniosku przez radnego Pana Kazimierza Lipiec Przewodniczący Rady 
Gminy  spytał  „kto jest za zdjęciem z porządku obrad  pkt. 16 – za zdjęciem pkt. 16 
głosowało 13 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu , przeciw był  1 radny. 
Wobec przegłosowania porządek obrad przedstawia się  następująco: 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad.  
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
      - Przewodniczącego Rady Gminy 
      - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
      - Przewodniczącego Komisji Oświaty  
      - Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
      - Radnych  
      - Wójta Gminy  
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Wystąpienia sołtysów.  
7. Wystąpienie kierownika Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Starym Polu. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy . 

10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin Powiatu 
Malborskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin  
Powiatu Malborskiego. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stare Pole do Lokalnej Grupy 
Działania. 



 
13.Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji 

podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych, sposobu jej rozliczania oraz 
sposobu kontroli wykonania zleconego zadania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2007 r. . 
15.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare Pole. 
16.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
17. Komunikaty.  
18. Zatwierdzenie protokółu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
19. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  
 
AD.4. 
Sprawozdanie z pracy miedzysesyjnej: 
        Przewodniczący Rady Gminy: 

- opracowałem materiały do Biuletynu Maryjnego, 
      - brałem udział w festynie w Jegłowniku, w festynie zorganizowanym przez firmę  
       „ TRES”, w Wiosennych  Targach śuławskich, 
      - uczestniczyłem w pracy Komisji Konkursowej na dyrektora  Przedszkola 
      - uczestniczyłem w pikniku z okazji 60-lecia klubu sportowego „Błękitnych”  
        oraz wręczałem medale za 50-lecie poŜycia małŜeńskiego 
      - uczestniczyłem w zakończeniu roku szkolnego w Zespole Szkół w Starym Polu 
 
       Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
   - brałem udział w festynie rodzinnym w Jegłowniku, w Festiwalu Maryjnym, -  
      brałem  udział w obchodach Nocy Świętojańskiej. 
   -  uczestniczyłem w spotkaniach mieszkańców wsi Krasnołęka  z Wójtem Gminy 
   -  przeprowadzałem kontrole w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu – po tej kontroli  
      zobowiązałem dyrektora do wypowiedzenia wynajmu pomieszczeń dla szewca z  uwagi  
      na  to, Ŝe nie płaci czynszu  za jego uŜywanie 
   -  zorganizowałem posiedzenie Komisji w celu zaopiniowania projektu uchwały na   
      dzisiejszą sesję.  
 
     Przewodniczący Komisji Oświaty 
 
-  uczestniczyłam i współorganizowałam imprezy gminne 
-  brałam udział w konkursie na dyrektora Przedszkola 
-  brałam udział w szkoleniu Leader 
-  w miesiącu czerwcu zorganizowałam wyjazdowe posiedzenie Komisji Oświaty 
 
 
  Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
 
-  zorganizowałam posiedzenie Komisji, na której opiniowano  materiały 
   na Sesję Rady  Gminy 
-  uczestniczyłam w szkoleniu Leader 
 
Nikt z radnych nie złoŜył sprawozdania z pracy międzysesyjnej. 
Wójt Gminy przedłoŜył sprawozdanie z pracy międzysesyjnej na piśmie. Do przedłoŜonego 
sprawozdania uwag nie zgłoszono. 
 
 
 
 



 
 
AD.5.  
WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 
 
Jako pierwszy głos zabrał M. Winiarski – kierownik Ośrodka Medycznego Mederi – 
poinformował, Ŝe w ostatnim czasie wykonano remont gabinetu zabiegowego. Przeniesiono 
pokój rejestracji, wykonano badania profilaktyczne u dzieci w zakresie wad postawy i 
tarczycy. Wyniki są bardzo złe. Stwierdzono, Ŝe u 159- dzieci występują wady postawy. 
JeŜeli chodzi o badanie tarczycy to u 12- dzieci stwierdzono odchylenia od normy. U jednego 
dziecka jest to nadczynność tarczycy. 
Sprawa recept – zgodnie z ustaleniami z radnymi ksiąŜeczki  przyjmujemy codziennie od 
8:00 do 11:00 i po 13:00 tego samego dnia są one  do odbioru. JeŜeli są sugestie aby to 
zmienić, wracamy do starych zasad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – zauwaŜył, Ŝe w sprawie recept problemem było to, Ŝe 
wchodziły do lekarza osoby trzecie gdy trwało badanie, a tego nikt nie chce. Dlatego po 
spotkaniu z Przewodniczącym Komisji wypracowano takie stanowisko. 
 
E. Gąsior – zauwaŜyła, Ŝe jest to praktyczne rozwiązanie. 
 
J. Staniszewska – uwaŜa, Ŝe problem mają tylko mieszkańcy spoza Starego Pola. 
 
J. Szturmowski – ponownie wrócił do sprawy zatrudnienia drugiego lekarza. ZauwaŜył, Ŝe tą   
                            sprawę juŜ zgłaszał 2 miesiące temu  i do tej pory jest bez zmian. W ośrodku  
                             przyjmuje tylko 1-lekarz i jest bardzo obłoŜony.  
 
M.Winiarski –  zauwaŜył, Ŝe jest 2-lekarzy – jeden jest na popołudnie. Ma trudności z  
                         zatrudnieniem lekarza, gdyŜ jest brak lekarzy. JuŜ nie ma specjalisty  
                          reumatologa, pulmonologia 
 
. J. Szturmowski – stwierdził, Ŝe nie satysfakcjonuje go wypowiedz Pana Winiarskiego.  
                            UwaŜa, Ŝe skoro Pan podpisał umowę z urzędem i zobowiązał się do jak  
                            najlepszego jej realizowania oczekuję konkretnej odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie sprawę wypisywania recept na  
                                                   dotychczasowych zasadach za głosowało 11- radnych, 3 
                                                    3 się wstrzymało, a 1- była przeciw. 
 
K. Lipiec – zaapelował aby jeszcze dać czas aby ludzie się przyzwyczaili do takiego systemu. 
 
K. Piekart – stwierdził, Ŝe ludzie wypowiadają się pozytywnie na temat pracy rehabilitacji. 
 
M. Winiarski – poinformował, Ŝe rozwaŜy wszystkie przedstawione sugestie i zobaczy co uda  
                         mu się zrealizować.  
 
 
B. Grzesik – złoŜyła zapytanie jak zrealizowano petycje mieszkańców wsi Parwark w sprawie  
                     wycięcia krzaków na trasie KrzyŜakowo- Klecia. 
 
K. Lipiec – dlaczego gmina wydzierŜawia pomieszczenie dla „Mederi” i ustaliła opłaty w  
                   wysokości 1 zł/m². Czy Pan Winiarski ma zgodę na podnajem pomieszczeń i ile  
                   bierze od Pani dentystki.? Ile wynosi amortyzacja za całą powierzchnię? 
 



 
 
                   Dlaczego nie mamy ustalonej opłaty targowej. Jako gmina ponosimy koszty na  
                   targowisku. Handel prowadzą ludzie spoza gminy. Dochody tych ludzi nie  
                   wpływają do naszego budŜetu. Czy Wójt zamierza taki projekt uchwały  
                   przedłoŜyć radzie? 
 
E. Kołodziej – zwróciła się z pytaniem do radnych powiatowych co ze szpitalem w Malborku  
                        oraz ile km dróg w naszej gminie zostało poklejonych? 
 
 
B. Jerszyński – w Ząbrowie były klejone dziury, ale nie wszystko zostało zrobione, czy  
                         będzie dokończenie tych prac? 
 
K. Piekart – jak to się stało, Ŝe druŜyna „Błękitni” Stare Pole gra w BaraŜach?. 
 
W. Kujawa – w jaki sposób w wakacje będą  działać świetlice wiejskie.  Czy nie będzie tak  
                      jak w roku ubiegłym Ŝe będą zamknięte? 
 
B. Grzesik – dlaczego teren Ośrodka Doradztwa Rolniczego - nie jest zabezpieczony podczas  
                     targów. Syn został pobity i okradziony. UwaŜa, Ŝe gmina powinna zabezpieczyć  
                     bezpieczeństwo podczas trwania takich imprez.  
 
AD.6. 
 
Wystąpienia sołtysów: 
 
K. Piekart – zwrócił uwagę, Ŝe kanalizacja burzowa na ul. Reymonta jest niedroŜna. 
 
AD.7.    
 
Pan A. Hajdaczuk – Kierownik Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego przedstawił 
zadania jakie stoja przed  ośrodkiem. Główny cel to słuŜenie pomocą rolnikom. Oprócz tego 
nastawieni są na pozyskiwanie środków finansowych. Współpracują z Okręgiem 
Kaliningradzkim,  z Ukrainą. Dochody przynosi równieŜ  hotel. Organizują targi rolnicze. 
Odnosił się do uwagi  radnej Pani  Beaty Grzesik, zabezpieczenie targów jest. Jest ochrona, 
ale w takim tłumie moŜe dziać się wszystko. Nie chciałby likwidować targów , imprezy która 
na stałe wpisała się w kalendarz imprez w naszej gminie.  
 
 
AD.8.   
 
Uchwała Nr VII/52/2007 w sprawie powołania zespołu została podjęta jednogłośnie, 
 za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 1do protokółu.  
 
AD.9. 
Uchwała Nr VII/53/2007 w sprawie powołania Sekretarza Gminy została podjęta 
jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych Uchwała ta stanowi załącznik Nr 2 
do protokółu. 
 
AD.10. 
Uchwała Nr VII/54/2007 w sprawie utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin 
Powiatu Malborskiego została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do protokółu. 



 
 
 
AD.11. 
Uchwała Nr VII/55/2007 w sprawie ustanowienia przedstawiciela do Stowarzyszenia Gmin 
Powiatu Malborskiego została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do protokółu.  
 
AD.12.  
Uchwała Nr VII/56/2007 w sprawie przystąpienia Gminy Stare Pole do Lokalnej Grupy 
Działania została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta 
stanowi załącznik Nr 5. 
 
                                                                                             
AD.13. 
Uchwała Nr VII/57/2007 w sprawie określenia trybu postępowania o udzieleniu dotacji 
podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych, sposobu jej rozliczania oraz 
sposobu kontroli wykonania zalecanego zadania, została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem 
głosowało 15 radnych . Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6. 
 
 
AD.14.  
Pani Skarbnik Gminy przedstawiła informacje na temat zmian w budŜecie gminy i tak: 
 
W związku z zawiadomieniem o otrzymaniu dofinansowania w wysokości 30.000 zł.  w 
ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych  zwiększa się o tę kwotę dochody i wydatki – 
wydatki przeznacza się na remont drogi śródpolnej w msc.Królewo . 
2. Dokonuje się zmiany w planie finansowym Zespołu Szkół – zwiększenie dochodów i 
wydatków o kwotę 700 zł. – wydatki przeznacza się na opłacenie szkolenia dla nauczycieli  
pn. „Praca z trudną młodzieŜą” . 
3. Dokonuje się zmiany w planie finansowym Przedszkola – zwiększenie dochodów i 
wydatków o kwotę 6.000 zł. – wydatki przeznacza  się na : 
2.000 zł. – zwiększenie bezpieczeństwa p.poŜ- wymiana węŜa przy hydrancie wewnątrz 
budynku 
4.000 zł. – zakup energii 
 
4. Zwiększenie wydatków na zadania bieŜące i inwestycyjne : 
- zwiększa się wydatki o kwotę 14.000 zł. – opracowanie zmiany studium  uwarunkowań i 
kierunków  zagospodarowania przestrzennego gminy Stare Pole 
- zwiększa się wydatki inwestycyjne o kwotę 45.000 zł. z przeznaczeniem na remont 
oczyszczalni Stare Pole i Krasnołęka  
- zwiększa się wydatki inwestycyjne o kwotę 53.000 zł. z przeznaczeniem na realizację 
zadania zaplanowanego na cmentarzu komunalnym w KrzyŜanowie  
- wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne „Wymiana pokrycia dachu  na budynku Zespołu 
Szkół w Starym Polu ”- wartość kosztorysowa zadania 255.000 zł.  
( środki z rezerwy budŜetowej  budŜetu gminy Stare Pole na 2007 r. 35.000 zł. ,  zwiększenie 
subwencji oświatowej środki z rezerwy budŜetu państwa  - 41.307 , środki wygospodarowane 
z planu finansowego Zespołu Szkół – 68.746 zł.   , pozostałe środki z budŜetu gminy – 
109.947 zł.  )  
 
 
5. Źródłem pokrycia nowych wydatków będzie : 
- zmniejszenie wydatków GOPS o 25.000 zł. – odprawa emerytalna Kierownika 
- 30.000 zł. - rezygnacja Policji z zakupu samochodu 



 
- 30.000 zł. – nie wykorzystane środki z samochodu PFRON-  rezerwa na drogi i szpital 
- wolne środki z lat ubiegłych 100. 000 zł.   
- zwiększenie dochodów budŜetu gminy o kwotę 36.947 zł. – sprzedaŜ działek budowlanych 
 
Do przedstawionej informacji nie wniesiono Ŝadnych uwag ani zapytań.  
 
Uchwała Nr VII/58/2007 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2007 r. została podjęta 
jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik nr 7 do 
protokółu.  
 
AD.15. 
Uchwała Nr VII/59/2007 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare Pole została 
podjęta jednogłośnie, za przyjęciem glosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik  
Nr 8 do protokółu.                                                                               
                

                                                                                                                             
AD.16. 
Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzieli  Wójt Gminy i Radni Powiatowi.  
Przewodniczący Rady spytał czy odpowiedzi są wystarczające : radni odpowiedzieli, Ŝe tak. 
 
AD.17. 
 
KOMUNIKATY 
 
W tym punkcie posiedzenia Pan Radny Krzysztof Lipiec ponownie zwrócił  
uwagę na brak uchwały w sprawie ustanowienia opłaty targowej. UwaŜa, Ŝe to nie jest jego 
interes, jak ktoś moŜe zrozumieć, gdyŜ na tym targowisku nie handluje się  takim towarem 
jak on ma w sklepie. JeŜeli tam jest taniej to proszę handlowców  ze Starym Polem zwolnić z 
opłat i będziemy taniej sprzedawać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – zobowiązał Wójta aby na najbliŜsze posiedzenie Komisji 
przedłoŜyć projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty targowej. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy podziękował Dyrektorowi  Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu za zorganizowanie Dnia Ojca i Matki, Festiwalu Maryjnego, wieczoru 
seniora, Nocy Świętojańskiej w Janówce. 
Poinformował równieŜ, Ŝe najbliŜsza Sesja Rady odbędzie się na przełomie sierpnia/września. 
Na koniec Ŝyczył wszystkim udanych wakacji.  
 
 
AD.18. 
Protokół z VI Sesji został przyjęty bez uwag. Za jego przyjęciem głosowało 15 radnych.  
 
AD. 19.  
Wobec wyczerpania się porządku posiedzenia o godz. 18 15 Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął VII Sesje Rady Gminy.  
 
 
 Sekretarz Obrad                                                     Przewodniczący Rady Gminy 
  Beata Grzesik                                                                  Jan Pawlina 
 
 
Protokół sporządziła: 
GraŜyna Jankowska  


